
 

Beschouwing Perspectiefnota 2023-2027 - PvdA Steenwijkerland 

De fractie van de PvdA heeft de perspectiefnota goed gelezen en constateert dat we een heel grillig 
financieel beeld zien. Vanaf 2026 schieten we flink in de min en dat komt niet door dit college maar 
door onze rijksoverheid die de gemeenten in grote onzekerheid laat over haar financiën in de 
toekomst. Eerlijk gezegd vinden we dat onbegrijpelijk en onbehoorlijk bestuur van het rijk. We 
vinden het terecht dat het college met deze PPN laat zien dat we met grote tekorten gaan kampen 
als dit het beeld zou blijven maar we rekenen erop dat de rijksoverheid hiervoor met een oplossing 
gaat komen. We vinden het ook terecht dat het college de keuze maakt om te blijven investeren. Het 
zou zot zijn als we nu op onze eigen voorzieningen gaan bezuinigen enkel en alleen om op papier een 
sluitende begroting te maken. We zijn immers ook niet de enige gemeente met dit beeld. Het Rijk zal 
moeten komen met een oplossing voor dit probleem nu maar ook voor de grillige inkomsten van de 
gemeente die we de laatste jaren zien. 

De fractie van de PvdA maakt zich grote zorgen over de voortgang van de woningbouw in 
Steenwijkerland.  Er is woningnood, we hebben voldoende betaalbare huizen nodig in 
Steenwijkerland, met name ook voor jongeren en ouderen om hier een goede plek te hebben en te 
houden. Een woning is meer dan een stapel stenen: het is een thuis. En dat thuis dreigen we niet te 
kunnen bieden aan veel inwoners van onze gemeente. Het college geeft aan dat het niet lukt om 
voldoende ambtenaren aan te nemen. De PvdA hoopt niet u blijft doen wat u deed maar dat u het 
over een andere boeg gaat gooien om mensen te vinden, we hebben de volgende vragen voor de 
wethouder: Gaat u nu wat anders doen om nieuwe mensen te vinden? Heeft u nieuwe maatregelen 
en ideeën om dit probleem op te lossen? Ook vragen we de wethouder aandacht voor vaste 
woonwagenstandplaatsen. Uit technische vragen bleek dat men opnieuw de behoefte wil 
actualiseren. De fractie van de PvdA wil graag meer actie op dit punt, we hebben daar in de vorige 
periode al een motie voor aangenomen gekregen in de raad.

Dan duurzaamheid en de energietransitie: we maken ons zorgen over de voortgang die we boeken 
als gemeente. We willen het college oproepen om haast te maken met het klimaatplan en beleid 
voor zon en windenergie. Onze vragen: Wanneer kunnen we verwachten dat u met een concreet 
voorstel voor de opwek van zon- en windenergie in onze gemeente komt?

We zijn blij dat er nu een financieel voorstel voor het museum is opgenomen in de PPN. Er ligt een 
goed plan en we hopen dat het voorkeursscenario B gerealiseerd wordt zodra ook de grond 
aangekocht is.

We willen graag een compliment aan het college maken als het gaat om het sociaal domein. We 
hebben de indruk dat we zowel financieel als inhoudelijk echt zijn gegroeid als gemeente in hoe we 
het doen in het sociaal domein. Alhoewel zekerheden in het sociaal domein niet zijn te geven, lijkt 
het college goed grip te hebben op de financiële situatie. Een compliment aan de ambtenaren van 
het sociaal domein hoe zij de omgekeerde toets hebben ingevoerd: doen wat nodig is, in plaats van 
regels en systemen voorop stellen. We horen daarover positieve reacties. We willen het college 
graag uitdagen deze houding en werkwijze ook in andere domeinen in te voeren.



Voor de unilocatie voor voortgezet onderwijs ligt er helaas nog geen concreet voorstel voor 
besluitvorming in deze PPN. Wij maken ons echt zorgen om de voortgang op dit dossier. Zoals u weet 
hechten wij grote waarde aan de realisatie van 1 plek voor voortgezet onderwijs waar alle kinderen 
goed onderwijs kunnen volgen -  ongeacht of zij praktisch of theoretisch onderwijs volgen. We willen 
de wethouder vragen waarom het nog niet gelukt is met een concreet voorstel te komen. Kan zij 
toelichten waarom de eerdere planning niet wordt gehaald? Graag willen wij een toezegging dat zij 
snel na het reces de raad bijpraat over de stand van zaken ten aanzien van de unilocatie en dat er bij 
de volgende PPN wel een voorstel ligt.

De fractie van de PvdA vindt participatie belangrijk, we denken dat er veel goede ideeën bij inwoners 
zijn en dat inwoners graag bereid zijn mee te denken en te beslissen. Soms is het ook een kwestie 
van het doen samen met inwoners in plaats van als gemeente het beleid voor de inwoners te 
bedenken. Als goed voorbeeld daarvan noem ik de Stichting Regenboog Steenwijkerland, een actieve 
groep die zich vrijwillig inzet voor een inclusief Steenwijkerland.  Op verschillende dossiers zien we 
ook dat het beter kan met participatie en hoe we daar als college en raad mee omgaan. Dat is ook 
één van de redenen dat wij ermee in hebben gestemd om onlangs het fietsplan van de agenda te 
halen. We denken ook  dat er ook andere vormen van meedenken en meebeslissen aanvullend 
kunnen zijn op onze representatieve democratie. We dienen daarom samen met oa D66 en Groen 
Links de motie Burgerberaad in. 

We zijn blij dat er met de uitwerking van het Gezond en Actief Leven Akkoord een steviger basis in 
onze gemeente gelegd gaat worden op preventie, niet alleen op individueel niveau maar vooral ook 
in de leefomgeving en een sterke sociale basis. De PvdA heeft al vaker aangegeven dat een sterke 
sociale basis voor iedereen een stevige grond is voor meer gelijke kansen op een goede ontwikkeling, 
minder ongelijkheid en het voorkomen van problemen op latere leeftijd. We denken ook dat het 
sturen op Brede Welvaart, zoals opgenomen in het coalitieakkoord, hierbij ondersteunend kan zijn. 
Brede Welvaart wil min of meer zeggen dat niet alleen materiële welvaart ertoe doet maar dat 
gezondheid, onderwijs, sociale cohesie maar ook een groene en gezonde leefomgeving minstens van 
even grote waarde zijn. In de begroting vorig jaar hebben we al aangegeven dat wij vinden dat dit 
concept nader uitgewerkt moet worden en ook echt als een uitgangspunt voor het gemeentelijk 
beleid door zou moeten werken. Het college heeft toen aangegeven dat men daar druk mee doende 
was. We zijn van mening dat dit echt ambitieuzer ter hand genomen mag worden. Graag een reactie 
van het college hierop.

Tot slot voorzitter, een compliment voor het college om in financieel onzekere tijden toch de ambitie 
neer te zetten om de 5 grote projecten uit het coalitieakkoord, waaronder de unilocatie, het museum 
in Steenwijk en de ontsluitingswegen, die een impuls zijn voor de gemeente Steenwijkerland, toch 
door te zetten. Wij zien ze graag met dezelfde ambitie en daadkracht uitgevoerd.


